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Protokół z obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Moryniu w dniu 25 lipca 2024 r. 
 
Obradom sesji przewodniczyła Katarzyna Potapińska - Przewodnicząca Rady. 
 
Obecni na sesji: 
- Radni: wg listy obecności stanowiącej zał. nr 1 do protokołu.  
- Zaproszeni goście: wg listy obecności stanowiącej zał. nr 2 do niniejszego protokołu. 
 
Skład Rady Miejskiej w Moryniu – 15 radnych. 
Liczba radnych obecnych na sesji – 13. Nieobecni – Maciejewski Mariusz, Rzońca Alicja. 
 
Ad. 3  
Przewodnicząca Rady otworzyła IV Sesję Rady Miejskiej. Przywitała radnych, 
zaproszonych gości, mieszkańców gminy oraz przedstawiła porządek obrad – zał. nr 3. 
 
Ad. 1 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w obradach sesji bierze udział 13 radnych, co 
stanowi quorum wymagane do prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych 
uchwał.   
Sprawdzenie obecności - zał. nr 4. 
 
Ad. 2 
Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty. 
Głosowanie: 
Za - jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 5. 
 
Burmistrz zwrócił się z prośbą o rozszerzenie porządku sesji o dwie uchwały, tj. o uchwałę  
w sprawie zmiany uchwały nr XXXIX/333/2023 Rady Miejskiej w Moryniu z dnia  
28 grudnia 2023 r. w sprawie dopłat do ceny zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków oraz o uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 
z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych, 
w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest gmina Moryń. 
 
Głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w sprawie zmiany uchwały  
nr XXXIX/333/2023 Rady Miejskiej w Moryniu z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie dopłat 
do ceny zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 
Za - jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 6. 
Zmieniony porządek – zał. nr 7. 
 
Głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad o uchwałę w sprawie określenia wysokości 
opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach 
przedszkolnych, w szkołach podstawowych, dla których organem prowadzącym jest gmina 
Moryń. 
Za - jednogłośnie. 
Imienny wykaz głosowania - zał. nr 8. 
Zmieniony porządek – zał. nr 9. 
 

Ad. 4 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia inkasentów oraz wysokości 

wynagrodzeń za inkaso podatków i opłat lokalnych na terenie gminy Moryń. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  
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Głosowanie: 

Głosy za – 11. 

Głosy nieoddane – 2. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 10. 

Podjęta uchwała – zał. nr 11. 

 

Ad. 5 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

gminy Moryń. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Za - jednogłośnie. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 12. 

Podjęta uchwała – zał. nr 13. 

 

A. Sobczyńska – wniosek do Burmistrza o  zorganizowanie spotkań z mieszkańcami Gminy. 

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie 

składników mienia. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Za - jednogłośnie. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 14. 

Podjęta uchwała – zał. nr 15. 

 

Ad. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Moryń na rok 2024.  

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Głosy za – 12. 

Głosy wstrzymujące się – 1. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 16. 

Podjęta uchwała – zał. nr 17. 

 

Ad. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/333/2023 Rady 

Miejskiej w Moryniu z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie dopłat do ceny zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  

Głosowanie: 

Za - jednogłośnie. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 18. 

Podjęta uchwała – zał. nr 19. 

 

Ad. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu i oddziałach przedszkolnych  

w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Moryń. 

Głosowanie: 

Za - jednogłośnie. 

Imienny wykaz głosowania - zał. nr 20. 
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Podjęta uchwała – zał. nr 21. 

 

Ad. 10 

Informacja Burmistrza o pracy w okresie między sesjami - zał. nr 22. 

 

A.Sobczyńska - chodzi mi o ten garaż, o którym pan wspomniał. Czy to jest na terenie tej 

budowy, obok tej budowy? 

Burmistrz - to jest na terenie tej działki. 

A.Sobczyńska - przylegającej bezpośrednio do tego terenu budowy, czy nie? Do terenu 

budowy... Tego bloku niedokończonego. Czy to jest w tamtym obszarze? 

Burmistrz - ja mam tu określone 18 m kw. tutaj jest garaż, chyba bliżej tutaj tych czworaków. 

A.Sobczyńska - nie tych ogródków tam przy tej drodze wojewódzkiej? 

Burmistrz - z tego, co wiem, to nie. 

A.Sobczyńska – druga sprawa. Chodzi mi o Związek Gmin Dolnej Odry, ponieważ 

korzystając z okazji, że jest pan teraz też przewodniczącym, chciałam zapytać o przetarg  

na odpady, bo przy ostatnim przetargu kilka lat temu rozmawialiśmy na temat tego, że się 

pogorszył odbiór odpadów, szczególnie w miejscowościach wiejskich, że te plastiki  

są odbierane raz w miesiącu. Te worki latem w okresach takich ciepłych się gromadzi  

po prostu hałdami i była nasza prośba. Nawet był taki wniosek do Komisji Skarg i Petycji, 

żeby jednak zastanowić się i chociaż w okresie letnim ten odbiór, żeby był po prostu częstszy. 

Czy coś w tym zakresie w przetargu jest przewidziane? 

Burmistrz - w tej chwili mówimy o przetargu na zagospodarowanie. Przetarg na odbiór 

jeszcze nie jest w trakcie realizacji. 

A.Sobczyńska -  a ja słyszałam, że w ogóle przetargu na odbiór nie będzie, bo to jest spółka 

gminna i chyba będą negocjacje. 

Burmistrz - tak, będą negocjacje, ale to nie ten etap jeszcze. 

A.Sobczyńska - Te negocjacje rozumiem, że jeszcze będą. Proszę wziąć pod uwagę, żeby ten 

odbiór jednak przewidzieli wzmożony w tym okresie letnim, bo to naprawdę jest problem. 

Nie wiem jak u państwa, ale na terenach wiejskich tych worków jest mnóstwo w okresie 

letnim i ten odbiór jak raz w miesiącu to po prostu jest kłopotliwy. Dokładnie, taka późna 

wiosna i lato, jesień już jest ok. 

No i ostatnie moje pytanie, jeżeli chodzi o ten konkurs na sekretarza, bo już się zakończył 

etap przyjmowania ofert. Dużo ofert wpłynęło? 

Burmistrz – 5 ofert. 

A.Sobczyńska – a kiedy planowane są jakieś rozmowy i rozstrzygnięcia? 

Burmistrz – 29 ocena formalna, później zaproszenie na rozmowę. 

 

R. Barylska - ja jeszcze tylko chciałam zapytać odnośnie poprawy bezpieczeństwa naszej 

drogi krajowej nr 31. To rozumiem, że rozmów nie było na temat przejścia dla pieszych przy 

markecie? 

Burmistrz - były rozmowy też na temat przejścia dla pieszych. Na razie ich stanowisko jest 

takie, że w tym miejscu nie ma możliwości, ale będziemy jeszcze rozmawiać na ten temat. 

R. Barylska - w poprzedniej kadencji były takie rozmowy i taki wniosek składałam o chodnik 

przy drodze powiatowej. Przy zejściu do Dino mamy drogę powiatową łączącą się z drogą 

krajową. Gdyby ten chodnik powstał, myślę, że wtedy obligatoryjnie to przejście musiałoby 

tam powstać. Może warto się pochylić i pomyśleć o tym? Chciałam jeszcze zapytać, czy pan 

był z dyrektorem tam fizycznie na miejscu? 

Burmistrz - nie, ja byłem w Szczecinie. 

R. Barylska - dobrze by było jednak, jakby on przyjechał i zobaczył skalę niebezpieczeństwa. 

Fakt, że zostało poprawione oświetlenie mamy przy przejściu bodajże tam chyba 100 m  

od przejścia, gdzie mieszkańcy przechodzą przez tą drogę krajową. Ale tam problem polega 

na tym, że jeżeli się przejdzie przez to przejście, to nie ma jak zejść do marketu. Jest dzikie 
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przejście ze skarpy. Czyli jeżeli tutaj nie chcą tego przejścia zrobić, to zobligujmy ich, żeby 

chociaż był chodnik wykonany z drugiej strony ten odcinek, żeby to wyglądało… 

Powstał market, powstała infrastruktura bez możliwości bezpiecznego dojścia do tego 

marketu. 

Burmistrz – w planach, jeśli chodzi o chodnik, to jest od drogi… 

R. Barylska – ja wiem, 8 lat czekamy panie burmistrzu, jak nie 9, na ten chodnik.  

Tak że myślę, że jeszcze trochę poczekamy. Mamy to przejście dla pieszych, które jest 

doświetlone, ale z tego przejścia nie ma możliwości zejścia do marketu, to przejścia jest  

po prostu donikąd. 

Dlatego może tam z obligujmy ich, żeby chociaż zrobili. 

Burmistrz - myślę, że następne spotkanie zrobimy u nas na miejscu. 

 

Ad. 11 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

R. Barylska – chciałam jeszcze dopytać panie burmistrzu o temat drogi Wisław-Witnica.  

Czy mamy już jakieś informacje odnośnie modernizacji, terminu wykonania, wykonawcy? 

Burmistrz - nie, jeśli chodzi o termin wykonania to jeszcze nie, ale dopytamy, kiedy jest 

planowany przetarg. 

H. Kaczmar – odbył się. 

R. Barylska - udało się. No to super, Dziękuję. 

 

A. Sobczyńska - ja mam pytanie odnośnie tej budowy niedokończonej w Bielinie, bo tam już 

się od kilku lat ciągnie postępowanie przy nadzorze. Ja nie przygotowałam dzisiaj 

interpelacji, najwyżej na następną sesję ją po prostu złożę. Proszę, żeby się zainteresować 

naprawdę tym tematem, bo był nadzór, kazał zabezpieczyć. To jest w ogóle 

niezabezpieczone, porośnięte chwastami, niebezpieczne, bo to się wali i tak naprawdę 

wniosek mieszkańców jest taki o to, żeby zawnioskować o rozbiórkę tego obiektu z uwagi  

na to, że on po prostu zagraża bezpieczeństwu. Jest w środku bloków, niezabezpieczony  

i z roku na rok jest w coraz gorszej kondycji i coraz bardziej się wali. Ściany pękają 

szczytowe. Już raz była sytuacja, że ten szczyt upadł na chodnik, akurat samochód przejechał 

i on spadł. 

Wiem, że był tam nadzór i tak naprawdę był problem w znalezieniu chyba tej drugiej 

połówki, ale ten pan teraz już nie żyje, więc już tego problemu nie ma. Można ewentualnie 

ponaglić tam nadzór, żeby coś z tym zrobił, dopóki się nie stanie jakaś tragedia.  

Burmistrz - dobrze, skierujemy pisma do nadzoru. 

 

H. Kaczmar  - pani przewodnicząca, panie burmistrzu, panowie, panie radni. Dziękuję bardzo 

za pozytywne rozpatrzenie wniosku wspólnoty. Myślę, że poprawi to wizerunek naszego 

bloku. Chciałbym zapytać takie drugie pytanie panie Burmistrzu, czy ja tą kostkę mogę 

spokojnie już w miejsce przy naszym bloku ją zabierać? 

Burmistrz - myślę, że musimy tutaj formalności, jeśli chodzi o dokumenty przygotować, ale 

jeśli chodzi o miejsce złożenie to z wykonawcą po prostu umówić się, żeby  

on to przygotował. 

K. Potapińska - ja mam takie trzy sprawy. 

Pierwsza sprawa. Co prawda nie wiem, do kogo to pytanie mam skierować. Szkoda, że nie 

ma dzisiaj pana dyrektora komunalki, ale chodzi mi o te pojemniki na odzież PCK, które stoją 

przy blokach przy ulicy od Odrzańskiej. Tam się zrobił taki, że tak brzydko powiem, 

śmietnik. To wszystko jest porozrzucane dookoła tych właśnie kontenerów. Nie wygląda  

to estetycznie. Tak że nie wiem, kto tym zawiaduje, do kogo tutaj skierować ewentualną 

prośbę o uprzątnięcie tego. 

Skarbnik - to znaczy, właściciel tych kontenerów dzierżawi od gminy części gruntu. 
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Tak że ja przekażę pracownikowi merytorycznemu odpowiedzialnemu właśnie za dzierżawę, 

żeby się skontaktował w celu uporządkowania terenu wokół. 

K. Potapińska - druga sprawa - teren zielony przy murach, tam, gdzie zazwyczaj odbywają  

się jarmarki czy teraz festiwal. W zeszłym roku był problem z drogą właśnie przy ulicy 

Akacjowej. Ta droga została na chwilę obecną poprawiona, ale wszyscy, znaczy wszyscy,  

źle mówię, większość osób nadal jeździ przez teren zielony. Uważam, że nie jest to do tego 

przeznaczone. Może warto byłoby się pochylić nad tym, żeby założyć tam jakieś 

zabezpieczenia, jakieś słupki czy coś takiego. 

Skarbnik - może ja odpowiem jeszcze. Znamy tutaj temat, wiemy, że tamten pas zieleni jest 

użytkowany przez kierowców. Też rozmawialiśmy z dyrektorem naszego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej i on sukcesywnie dokładał tutaj od części ulicy 

Jeziornej, tej od strony Kamiennego Ogrodu słupki. Jednak ten wjazd, wyjazd był 

sukcesywnie przesuwany. Myślę, że tutaj trzeba się zastanowić nad jakimś rozwiązaniem, 

które wyeliminuje tutaj możliwość wjazdu. Myślę, że tutaj bardziej od strony tego parkingu 

przy Mamutach należałoby coś konkretnego zrobić. Ewentualnie jakąś barierę w postaci rowu 

czy czegoś trwałego elementu, bo same ustawienie słupków doświadczenie już pokazało,  

że niewiele daje. Myślę, że to jest temat do dyskusji i do wypracowania pewnych 

technicznych rozwiązań, które uniemożliwiają wjazd na ten teren zielony. 

K. Potapińska - i ostatnia już sprawa. Znowu powrócę do ulicy Odrzańskiej. Chodzi mi  

o parkowanie przy blokach. Przy tym bloku, gdzie jest ten przejazd taki nowo zrobiony. 

Tam dużo osób też parkuje na terenie zielonym, gdzie na przykład przy bloku naprzeciwko, 

w którym mieszka pan Kaczmar, jeśli mogę powiedzieć, stoi wolny parking, a przy tamtym 

bloku ludzie parkują na terenach zielonych. Chodzi o to, że tam są przejścia dla pieszych i tak 

naprawdę jadąc samochodem, czasami można kogoś nie zauważyć, bo te samochody 

skutecznie po prostu zasłaniają widoczność. Myślę, że to też nie jest teren do parkowania aut, 

bo są parkingi przed wszystkimi blokami. Myślę, że tutaj też warto byłoby na to zwrócić 

uwagę. Dziękuję. 

Burmistrz - myślę, że to kwestia zmiany organizacji ruchu, także ustawienie znaków zakaz. 

Bo jeżeli nie ma zakazu zatrzymywania się, parkowania, to ciężko egzekwować. 

 

Ad. 12 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady IV Sesji IX kadencji Rady Miejskiej w Moryniu.  

 

Czas trwania sesji: od godz. 10:06 do 11:06.  

 

Szczegółowy zapis obrad IV Sesji IX kadencji Rady Miejskiej w Moryniu z dnia  

25 lipca 2024 roku – zał. nr 23. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodnicząca Rady  

 

 

        Katarzyna Potapińska  


